

**LAPORAN LIPUTAN MEDIA HARIAN  
ISNIN 8 JULAI 2019**

BIL	TAJUK KERATAN AKHBAR	KEMENTERIAN / JABATAN / AGENSI
1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. 11. 12.	KEPUTUSAN TAMBAK LAUT BELUM DIMUKTAMADKAN, NASIONAL, BH -69 KELULUSAN TAMBAK LAUT P.PINANG BELUM MUKTAMAD, DALAM NEGERI, BH -49 PESTA DURIAN WOW WILD BENTONG, K2, KOSMO -24 HAS NOT APPROVED LAND RECLAMATION PLAN ON SOUTHERN PART OF PENANG ISLAND, NATION, CHINA PRESS -A9 PENANG LAND RECLAMATION PROJECT IS AWAITING REPORTS FROM ALL PARTIES, NATION, SIN CHEW DAILY -9 SALAHUDDIN WILL ONLY COMMENT AFTER RECEIVE MORE REPORTS, NATION, KWONG WAH YIT POH -A7 MASALAH PENGAIRAN, SALIRAN PERTANIAN MERUNCING, DALAM NEGERI, UM -12 AGRICULTURE MINISTER: RM1 BIL ALLOCATED TO BUILD CANAL, WORK EXPECTED TO BE COMPLETED IN 10, NATIONAL, NANYANG SIANG PAU -A3 RM1 BIL WATER SUPPLY TRANSFORMATION TO HELP IRRIGATION OF FARMLAND IN KEDAH, NEWS, ORIENTAL DAILY NEWS -A9 WATER SUPPLY PROJECT COMPLETES 30 PCT IN JENIANG, NEWS, GUANG MING DAILY -A8 JUALAN DURIAN DALAM PASARAN TEMPATAN TIDAK JEJAS, BISNES, SH -27 DPM TO FOCUS ON NON-TRADE ISSUES DURING CHINA VISIT, NATION, THE STAR -2	KEMENTERIAN PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI (MOA)
13.	TERENGGANU PUSAT KELUAR SUSU KAMBING, BISNES, BH -24	JABATAN PERKHIDMATAN VETERINAR (JPV)
14.	SITA BOT BERNILAI RM2 JUTA, SETEMPAT, HM -21	JABATAN PERIKANAN MALAYSIA (DOF)
15.	30 TAN BUAH-BUAHAN DIJUAL MURAH, NEGERI, SH -37	LEMBAGA PEMASARAN PERTANIAN PERSEKUTUAN (FAMA)
16. 17. 18. 19.	TAMAN BOTANI NEGARA DIBUKA SEMULA, NEGARA, KOSMO -16 TAMAN BOTANI NEGARA SHAH ALAM DIBUKA SEMULA, NASIONAL, BH -69 TAMAN BOTANI NEGARA SHAH ALAM DIBUKA SEMULA, SETEMPAT, HM -3 TAMAN BOTANI NEGARA RE-OPENED, CENTRAL, CHINA PRESS -C2	TAMAN BOTANI NEGARA SHAH ALAM (TBNSA)
20. 21. 22. 23. 24. 25. 26. 27.	CEGAH SIKAP GEMAR MEMBAZIR MAKANAN, NEGARA, KOSMO -10 LOCAL FRUITS PRICEY DUE TO LOW SUPPLY, NATION, THE STAR -4 MOVE TO COMBAT FISH BOMBING MENACE, NATION, THE STAR -10 GROWING CALLS FOR CRACKDOWN, NATION, THE STAR -10 FISH BOMBING HURTING SEMPORNA, NATION / NEWS, NST -11 GABUNG LADANG PENEROKA FELDA, SAMBUTAN HARI PENEROKA FELDA 2019, SH -2 A SETTLEMENT APART, NEWS / STORY OF THE DAY, NST -2 'MERGE SETTLERS' LAND FOR HIGHER YIELDS', NATION, THE STAR -2	LAIN - LAIN

UKKMOA

UNIT KOMUNIKASI KORPORAT  
KEMENTERIAN PERTANIAN & INDUSTRI ASAS TANI  
(UNTUK EDARAN DALAMAN MOA, JABATAN DAN AGENSI SAHAJA)

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
8/7/2019	BERITA HARIAN	NASIONAL	69

# Keputusan tambak laut belum dimuktamad

Kerajaan tunggu laporan, sebelum bentang pada Mesyuarat MPFN

Oleh Muhammad Yusri Muzamir  
yusri.muzamir@bh.com.my

**Georgetown:** Kerajaan belum memuktamadkan keputusan berhubung kelulusan bagi projek tambakan laut di perairan selatan Pulau Pinang (PSR).

Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Salahuddin Ayub, berkata pihaknya kini masih menunggu laporan daripada beberapa pihak berhubung pelaksanaan cadangan itu.

"Laporan ini akan dibentangkan dalam mesyuarat Majlis Perancangan Fizikal Negara (MPFN) akan datang kerana walaupun laporan Kajian Impak Alam Sekitar (EIA) sudah diluluskan, ia tak bermaksud PSR turut diluluskan.

"Apa-apa pun kita ambil maklum pandangan semua pihak dan ia akan dibentangkan dalam mesyuarat itu nanti. Kita akan pastikan kepentingan nelayan dan semua pihak diambil kira oleh kerajaan," katanya.

Bellau berkata demikian pada sidang media selepas merasmikan Mesyuarat Agung Ke-34 Peratuan Nelayan Pulau Pinang



**Salahuddin melihat hasil laut yang didaratkan oleh nelayan tempatan pada Perasmian Mesyuarat Agung Tahunan Kali Ke 34 PEN Mutiara di Batu Maung, Pulau Pinang, semalam.**  
(Foto Ramdzan Maslam /BH)

(PEN Mutiara) di sini, semalam.

Yang turut hadir, EXCO Kesihatan, Pembangunan Luar Bandar, Pertanian dan Industri Asas Tani negeri, Dr Afif Bahardin dan Pengerusi Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM), Muhammad Faiz Fadzil.

Sebelum ini, MPFN dipengerusikan Perdana Menteri, Tun Dr Mahathir Mohamad, bersetuju dengan pelaksanaan PSR dan meminta kerajaan negeri mematuhi 18 nasihat yang ditetapkan.

Kerajaan Pulau Pinang berca-

dang menjalankan projek PSR dengan keluasan lebih 2,600 hektar bagi membina tiga pulau buatan untuk membiaya Pelan Induk Pengangkutan (PIP), dianggar bernilai RM49 bilion dan melantik SRS Konsortium sebagai Rakan Pelaksana Projek (PDP).

Projek mega itu bagaimanapun mendapat tentangan pelbagai pihak dengan golongan nelayan tradisi di negeri ini dikatakan paling terjejas, selain ia dilapor boleh mengubah sempadan laut negara dan mungkin menimbulkan masalah de-

ngan negara jiran.

Sementara itu, Pengerusi PEN Mutiara, Nazri Ahimad, berkata nelayan di Pulau Pinang tetap dengan pendirian membantah projek PSR yang akan memberi kesan besar kepada masa depan mereka.

"Kita juga tidak mengetahui mengenai untung nasib kami dan pelan pemuliharaan ekoran daripada projek ini. Kita gesa kerajaan mengambil kira suara dan nasib kami sebelum membuat sebarang keputusan berhubung projek ini," katanya.



**SALAHUDDIN AYUB** menyerahkan cek Tabung Bantuan Kebajikan Nelayan Pen Mutiara kepada wakil nelayan dalam majlis Perasmian Mesyuarat Agung Tahunan Kali Ke 34/2019 persatuan itu di Batu Maung, Bayan Lepas, Pulau Pinang, semalam. - UTUSAN/SAZALI CHE DIN.

## Kelulusan tambak laut P. Pinang belum muktamad

Oleh **MOHD. KHUZAIRI ISMAIL**  
pengarang@utusan.com.my

■ PULAU PINANG 7 JULAI

**K**EPUTUSAN berkenaan projek tambak laut bagi membentuk tiga buah pulau buatan di selatan perairan negeri ini (PSR) belum dimuktamadkan.

Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Salahuddin Ayub berkata, ini kerana kerajaan masih perlu meneliti hasil laporan dan kajian daripada pelbagai pihak berkaitan projek itu yang akan dibentangkan dalam mesyuarat Majlis Perancangan Fizikal Negara (MPFN) akan datang.

Menurut beliau, kerajaan ketika ini masih menunggu laporan kajian itu daripada pihak berkaitan sebelum MPFN yang dipengerusikan Perdana Menteri, Tun Dr. Mahathir Mohamad bermesyuarat.

"Kerajaan mendengar dan mengambil maklum apa yang dibangkitkan oleh semua pihak termasuk persatuan nelayan dan kita akan pastikan dalam keputusan itu kelak, kepentingan nelayan dan semua pihak akan diambil kira oleh kerajaan," katanya.

Beliau berkata demikian pada sidang akhbar selepas merasmikan Mesyuarat Agung Ke-34 Persatuan Nelayan Pulau Pinang (Pen Mutiara) di sini hari ini.

Sebelum ini, Ketua Menteri, Chow Kon Yeow mengesahkan sudah menerima surat kelulusan bagi laporan kesan penilalalan alam sekitar (ELA) projek PSR daripada Jabatan Alam Sekitar (JAS) yang disertakan bersama-sama 72 syarat dan nasihat yang perlu dipatuhi kerajaan negeri.

Kerajaan negeri sebelum ini mengumumkan pelaksanaan projek tambakan laut seluas kira-kira 1,800 hektar itu di Permatang Damar Laut di sini bagi membina tiga pulau buatan untuk tujuan pembangunan.

Sementara itu, Pengerusi Pen Mutiara, Nazri Ahmad, berkata, nelayan di negeri ini tetap dengan pendirian membantah projek PSR tersebut yang akan memberi impak besar kepada masa depan mereka serta menjejaskan ekosistem marin negeri ini.

Lebih mengecewakan, jelas beliau, kelompok nelayan juga tidak jelas mengenai nasib mereka sekiranya projek tambak laut itu diteruskan selepas seolah-olah tidak mendapat perhatian pihak berwajib meskipun terkesan secara langsung ekoran rancangan tambak laut berkenaan.

"Sebab itu kita harap kerajaan turut memasukkan mengenai nasib kami di dalam laporan ELA itu termasuk pelan rasionalisasi supaya masa depan kami terbelak," katanya.

44 MELAYU HOKURANGA TULO MUTHA RAJID MUTHA RUAH

**KAWASAN** tanah dan persekitaran yang baik di Bentong sesuai untuk penanaman durian.

BENTONG merupakan antara kawasan di barat Pahang yang terkenal dengan durian bermutu tinggi.

**Bentong**

# Pesta durian Wow Wild Bentong

**P**ADA awal Mac lalu, Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani telah mengiktiraf kawasan di barat Pahang yang meliputi daerah Raub, Lipis, Cameron Highlands dan Bentong sebagai Wilayah Pelancongan Durian kerana mempunyai kawasan penanaman serta pengeluaran durian terbesar di negara ini.

Pengeluaran durian yang tinggi di kawasan berkenaan khususnya Bentong dan Raub mampu menjadikan lokasi tersebut sebagai kawasan ekopelancongan dan agropelancongan.

Atas inisiatif berkenaan, satu karnival dikenali Wow Wild Bentong (WWB) akan diadakan di Tapak Karnival Bentong pada 12 hingga 14 Julai ini.

Karnival tersebut merupakan anjuran Persatuan Penggerak Hijau Bentong.

Pengarah Projek Karnival WWB, Mohd. Faizal Izwan berkata, terdapat banyak aktiviti dianjurkan sepanjang tiga hari program berkenaan berlangsung.

"Antara yang paling utama tentulah aktiviti berkaitan durian seperti penjualan durian dengan harga runtuh, demonstrasi memasak, lelongan durian terbaik dan penjualan produk berasaskan durian.



DURIAN yang dianggap sebagai Raja Buah mempunyai ramal penggemar di negara ini. - Gambar hiasan

"Durian dari Bentong amat bermutu tinggi. Antara yang akan dijual pada harga rendah daripada harga pasaran adalah durian jenis Musang King, D24, IOI dan durian kampung," katanya ketika ditemui di ibu pejabat *Kosmo!* baru-baru ini.

## Temuan

Selain itu terdapat juga pelbagai aktiviti menarik yang sesuai untuk disertai seisi keluarga seperti peraduan mewarna, pameran gerai makanan serta produk, persembahan karaoke, pertandingan modifikasi motosikal tercantik

dan persembahan malam kebudayaan.

Di samping itu, Mohd. Faizal memberitahu, karnival itu juga ingin memberi peluang kepada Orang Asli suku Temuan di kawasan Bentong memperkenalkan budaya, tradisi dan produk-produk mereka.

"Kami berasa seronok apabila mereka (Orang Asli) bersetuju untuk sama-sama menyertai karnival ini. Mereka begitu bersemangat melakukan latihan tarian tradisional untuk dipersembahkan kepada pengunjung pada malam kebudayaan kelak.

"Selain itu, mereka juga ada membuat beberapa produk kraf tangan untuk dijual dan dipamerkan pada orang ramai," ujarnya.

Tambah Mohd. Faizal, aktiviti WWB sebenarnya bukan saja untuk memperkenalkan kepada orang luar dari Bentong melihat keistimewaan yang terdapat di kawasan berkenaan, malah memberi peluang kepada penduduk dan masyarakat setempat mempamerkan bakat masing-masing.

"Kami berharap agar ramai masyarakat di luar sana dapat hadir dan menyertai aktiviti yang disediakan bersama-sama.

"Kami jamin sepanjang tiga hari karnival berlangsung, pengunjung tidak akan bosan untuk mengikuti pelbagai acara sama ada yang berlangsung di tapak karnival mahupun di kawasan-kawasan lain," tuturnya.

Bagi mendapatkan maklumat lanjut mengenai karnival tersebut, layari Facebook *Wow Wild Bentong*.



MOHD. FAIZAL

Headline	Has not approved land reclamation plan on southern part of Penang island		
MediaTitle	China Press		
Date	08 Jul 2019	Color	Full Color
Section	Nation	Circulation	127,822
Page No	A9	Readership	383,466
Language	Chinese	ArticleSize	629 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 12,407
Frequency	Daily	PR Value	RM 37,222



■沙拉胡丁（左5）移交漁民福利基金給4大漁民组织。

## 國家實體規劃理事會 未批檳島南部填海計劃

【檳城7日訊】國家實體規劃理事會（NPPA）尚未批准檳島南部填海計劃。

農業及農基工業部長拿督沙拉胡丁透露，儘管環境局有條件的批准南部填海計劃的環境評估報告，但是國家實體規劃理事會還在等待其他部門的報告，方能做決定。

他說，所有涉及單位將會在國家實體規劃理事會下一次的會議上提呈報告，不過下次的會議日期未知，一般上半年會舉行3次會議，會議是由首長主持。

### 以人民利益為主

他是今日為檳州漁民協會第34屆大會開幕後，針對檳州漁民協會堅決反對南部填海計劃一事，如是回應。出席者有該協會主席納茲里、大馬漁業發展局主席莫哈末法依斯、檳州農業及農基工業委員會主席阿菲夫、檳州及大馬漁民協會註冊首嘉瑪魯丁。

他指出，國家實體規劃理事會已經聆聽各方的意見，而且也给環保組織機會發表看法。

“所有的決定都是會人民的利益為主。”

他在較早致辭時也說，他有出席兩項他部門負責的重要會議，包括首相與州委大臣及首長的會議，以及國家實體規劃理事會。

“國家實體規劃理事會會議上會詳細討論國家的大型計劃，之後才做決定，而所做的決定也是以人民利益為根基。”

同時，他也在記者會上透露，他將會在明日（周一）的國會上，提呈修改1985年漁業法令，讓淺海漁民能到公海捕魚。

他指出，這也是我國首次修改法令，讓漁民到公海捕魚，政府將會提供訓練給漁民，以讓外國漁民能夠與外國漁民在公海競爭。



■沙拉胡丁（前左5）為檳州漁民協會會員大會主持開幕。左2起嘉瑪魯丁、阿菲夫、莫哈末法依斯、納茲里及阿都哈林。

## 反對南部填海計劃 檳漁民協會呈備忘錄

檳州漁民協會連同檳城論壇，將在11日（周四）到國會提呈反對南部填海計劃備忘錄。

納茲里強調，該協會堅決反對南部填海計劃，這并非對抗政府，而是填海嚴重的影響了漁民的

計。他說，在環境評估報告內，並沒有列出填海對海洋繁殖、海洋生態系統、漁民發展的計劃，因此他促請漁業發展局為漁民挺身而出，至少在環境評估報告內列出填海對漁民的

社會影響評估報告。

同時，他也要求當局能够委任漁民協會管理署都華海港，长达15年至2034年，相信該協會以漁民的专业能把港口打理得好，若不好可以撤除該協會的管理權。

对此，沙拉胡丁指当局会考虑这项建议，也会与农业及农基工业委员会及渔业发展局讨论，任何的決定都會考慮到每一個人。

Headline	Penang land reclamation project is awaiting reports from all parties		
MediaTitle	Sin Chew Daily		
Date	08 Jul 2019	Color	Full Color
Section	Nation	Circulation	288,920
Page No	9	Readership	866,760
Language	Chinese	ArticleSize	217 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 6,576
Frequency	Daily	PR Value	RM 19,727



槟州渔民协会大会赠送纪念品仪式，左起阿都哈林、嘉玛鲁丁、法依斯、沙拉胡丁、纳兹里和阿菲夫

（檳城7日訊）针对檳島南部填海计划（PSR），农业及农基工业部部长拿督沙拉胡丁说，国家实体规划理事会仍等待各方报告，包括由环境局提出的72项附带条件，才能做出定论。

他今日出席檳州渔民协会2019常年大会受询时说，根据他上两个月出席国家实体规划理事会会议所了解，当局已听取包括环境局的意见，并正等待各方的进一步报告，才能做出最终决定。

当记者追问，目前环境评估报告（EIA）已获批，但国家实体规划理事会仍未通过，是否无法落实填海计划时，他回应说，这有待下一次会议再决定。

他说，该会议一年有3次，而被问及下一次会议在何时时，他则不清楚。

他说，州和联邦政府仍在等待各相关单位的报告和评估，包括环境局的72项的附带条件、渔业影响评估、社会影响评估、环境影响评估和交通影响评估等。

### 槟渔协坚决反对填海

“政府将确保该计划的落实，有顾及渔民和各方的利益。”

農長·包括環境局72條件

檳州渔民协会主席纳兹里重申该会坚决反对檳島南部填海计划。

他说，填海计划的环境评估报告并未纳入渔民发展、海洋生态和恢复海洋生态的内容。该计划会对海洋生态和渔民生计带来负面影响。

长期关注檳島南部填海计划的非政府组织檳城论坛的成员邱思妮则说，他们将在本周四随同檳州渔民协会到国会提交备忘录。

### 今法案二读 以允公海捕鱼

另外，沙拉胡丁说，他周一将在国会提呈1985年渔业修正法案二读，以允许公海捕鱼和发出金枪鱼捕鱼执照。

他说，金枪鱼可为我国带来庞大的回酬，而随着这项法案通过，渔民将能在不受干扰的情况下作业。

他也说，政府目前正在重新检讨渔民的津贴制，看是否转为以目标式津贴和以产量为依据的津贴制，即生产越多则可获更高津贴。

出席者尚有大马渔业发展局主席莫哈末法依斯、大马渔业局总监兼大马渔民协会注册官嘉玛鲁丁、檳州行政议员阿菲夫和阿都哈林。

## 檳填海計劃等各方報告

Headline	Salahuddin will only comment after receive more reports		
MediaTitle	Kwong Wah Yit Poh		
Date	08 Jul 2019	Color	Full Color
Section	Nation	Circulation	59,667
Page No	A7	Readership	179,000
Language	Chinese	ArticleSize	195 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 2,186
Frequency	Daily	PR Value	RM 6,559



移交支票仪式。左 2 起为阿都哈林、查马鲁丁、法伊兹、沙拉胡丁阿育；右 4 起为阿菲夫及纳兹里。

## 尚未批槟南部填海计划 农长：需各方呈报告才定论

（槟城 7 日讯）农业及农基工业部长拿督沙拉胡丁阿育表示，国家实体规划理事会尚未批准槟城南部填海计划，需待各方提呈报告后，才作出定论。

他指出，该理事会还在等待各方进一步报告，当中也包括环境部的 72 项附带条件，之后该理事会才会召开会议商讨此事。

询及何时召开会议时，他回应，该会议一年进行三次，但他不清楚下次会议的日期。

沙拉胡丁阿育是于周日下午出席槟州渔民协会常年大会时，如是表示。

他较早前致词时说，州政府及中央政府还在等待相关单位的报告及评估，包括环境部的 72 项的附带条件、渔业影响评估 (FIA)、社会影响评估 (SIA)、环境影响评估 (EIA) 和交通影响评估 (TIA)。

不过，他相信所有政府将实施的计划可对人民产生正面影响。

槟州首席部长曹观友于日前证实，州

政府已收到环境部传真通知，槟城南部填海计划在有条件下获得批准。最新的环境评估报告显示，所需遵守的条件已增至 72 项。

### 呈渔业修正法案

此外，沙拉胡丁阿育表示，他将于周一在国会上提呈 1985 年渔业修正法案二读，允许发出公海捕鱼及金枪鱼捕鱼执照。

他解释，修正法案是因为捕捉金枪鱼可带来不小的回酬，也可让渔民在没有干扰的情况下捕鱼。

他也说，该部将重新检讨渔民的津贴机制，改为采用目标式津贴机制 (targeted subsidiary)，并以产量为依据，即产量越多，获得的津贴也越多，但该机制还在研究阶段。

出席者尚有大马渔业发展局主席法伊兹、大马渔民协会注册官查马鲁丁、槟州行政议员阿菲夫、拿督阿都哈林、槟城论坛成员邱思妮等。#



**SALAHUDDIN AYUB** (duduk, tengah) bersama peserta Persidangan Tahunan Pengairan dan Saliran (Manco) kali ke-23 di Johor Bahru, Johor, semalam. - UTUSAN/ BAAZLAN IBRAHIM

# Masalah pengairan, saluran pertanian meruncing

Oleh **ZULHISHAM ISAHAK**  
pengarang@utusan.com.my

■ JOHOR BAHRU 7 JULAI

**M**ASALAH pengairan dan saluran dalam bidang pertanian di negara ini kini semakin kritikal berikutan perubahan iklim dan persekitaran yang semakin ekstrem.

Menteri Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Salahuddin Ayub berkata, pihaknya akan mengoptimumkan semua agensi dan jabatan dalam menggunakan kepakaran yang ada bagi menyelesaikan masalah tersebut.

"Kita juga akan memohon bajet tambahan sekiranya per-

lu dalam usaha mengatasi masalah pengairan dan saluran di kawasan pertanian bagi memastikan pengeluaran bahan makanan negara tidak terjejas.

"Permohonan ini akan dihantar sebelum berunding dengan pihak Kementerian Hal Ehwal Ekonomi. Bajet ini untuk mendapatkan contohnya tambahan pam dan peralatan-peralatan, sekarang ini kita tidak cukup bajet," katanya.

Beliau berkata demikian dalam sidang akhbar selepas merasmikan Persidangan Tahunan Pengairan dan Saliran (Manco) kali ke-23 di Hotel KSL di sini hari ini. Yang turut hadir Pengerusi Persatuan Kebangsaan bagi Pengairan dan Saliran Malaysia (Mancid), Ir. Ahmad Idrus.

Salahuddin berkata, pihaknya juga sedang mencari jalan berdepan musim banjir pada hujung tahun ini yang dijangka merosakkan kawasan pertanian.

"Musim kemarau telah pun berlalu dan selepas ini kita akan berdepan masalah banjir. Kita sudah ada pengalaman pada masa lalu dalam menangani masalah ini dengan mewujudkan kerjasama. Kemarau atau banjir isu ini akan kita dapat atasi sebaik mungkin," katanya.

Sementara itu, beliau berkata, projek Jeniang Transfer untuk bekalan air untuk penduduk dan kegunaan pertanian di Kedah kini sudah siap 30 peratus dan akan memasuki fasa yang baharu tidak lama lagi.

Kata Salahuddin, projek berkenaan akan siap dalam tempoh 10 tahun lagi dan akan membekalkan sumber air yang cukup untuk kawasan jelapang padi di bawah Lembaga Kemajuan Pertanian Muda (MADA).

Selain itu katanya, bagi mengatasi masalah bekalan air untuk kawasan pertanian di bawah Lembaga Kemajuan Pertanian Kemubu (KADA) di Kelantan, perkara tersebut berpunca daripada sumber air di Sungai Kelantan.

Jelasnya, pihak kementerian sedang dalam usaha menyelesaikannya dan beberapa langkah sudah pun dikenal pasti bagi memastikan kawasan KADA mempunyai bekalan air yang mencukupi.



Headline	Agriculture Minister: RM1bil allocated to build canal, work expected to be completed in 10		
MediaTitle	Nanyang Siang Pau		
Date	08 Jul 2019	Color	Full Color
Section	National	Circulation	27,667
Page No	A3	Readership	83,000
Language	Chinese	ArticleSize	330 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 4,151
Frequency	Daily	PR Value	RM 12,453



阿末达鲁斯（左起）与沙拉胡丁巡视参展摊位。

## 农长：改善仁岭稻田灌溉 10亿建运河料10年完工

（新山 7 日讯）农业及农基工业部长沙拉胡丁透露，政府于 2017 年拨出 10 亿令吉在吉打仁岭进行仁岭运河转播站计划，以提供充足的水供灌溉稻田。

他说，该计划兴建在慕达农业发展局（MADA）地区，并于去年进入第二阶段，现已完成 30%，相信能在 10 年内或更早完成。

沙拉胡丁是于今早为由国家水利灌溉机构主办的“第 23 届国家水利灌溉论坛”主持开幕仪式后这么表示。

他也说，目前吉兰丹的阁

姆农业发展局，仍主要依赖吉兰丹河流灌溉，惟这存在许多问题。为此，该部将与国家水利灌溉机构等单位合作，为该局提供专业咨询。

询及如何解决因天灾及早灾，影响农作物生产的问题，他表示会确保所有单位履行他们的职责，同时希望经济事务部在该部门有需要时，相应地提供拨款。

沙拉胡丁也透露，他将出席 9 月份在印尼峇厘岛举行的世界灌溉论坛。

出席者包括国家水利灌溉机构主席阿末达鲁斯。

Headline	RM1bil water supply transformation to help irrigation of farmland in Kedah		
MediaTitle	Oriental Daily News		
Date	08 Jul 2019	Color	Full Color
Section	News	Circulation	85,616
Page No	A9	Readership	256,848
Language	Chinese	ArticleSize	185 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,245
Frequency	Daily	PR Value	RM 9,735



**新山7日讯** | 农业与农基部长拿翁沙拉胡丁阿查表示，耗资10亿令吉打造的吉岭仁岭（Jenjang）转型水坝，计划耗10年完成，以解决该州广阔、农地的水供问题。

他指出，现在的农田水利灌溉技术受到很大的挑战，其落后

## 10亿转型水供助灌溉吉州农田

其他亚洲国家如印度和印尼，因此希望将上述计划完成时，将其作为稻田，当地提供更完善的水利灌溉。

沙拉胡丁透露，本身有意在

今年9月到印尼巴厘岛参与国际灌溉排水协会（IGD）研讨会，聆听来自各国的水利专家的经验，汲取他国经验，改善我国的水利系统。

沙拉胡丁阿查今日（7日）为第23届大马水利与灌溉研讨会主持开幕仪式后，召开新闻发布会，这么表示。出席者包括国家水利与灌溉部总长阿莫达鲁斯等。

沙拉胡丁阿查透露，仁岭转型水供计划工程完成时，希望

工程可以如期完成。

另外，在仁岭尚有数个水舍正在建设中，预计未来将有更完善的系统存在。

他说，国家水利与灌溉部将协助该部（处理水利灌溉问题，包括旱季和雨季可能对农田造成的破坏。

Headline	Water supply project completes 30 pct in Jeniang		
MediaTitle	Guang Ming Daily		
Date	08 Jul 2019	Color	Full Color
Section	News	Circulation	49,712
Page No	A8	Readership	149,136
Language	Chinese	ArticleSize	262 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 3,970
Frequency	Daily	PR Value	RM 11,909



# 仁嶺水供完成30%

## 農長：料10年內竣工

（新山7日訊）農業及農基工業部長拿督沙拉胡丁指出，吉打州面對稻田水供不足的問題，因此展開了一項“仁嶺轉型”水供計劃，目前已完成30%，預計可在未來10年內竣工。

他指出，我國稻田目前仍面對水利灌溉的問題，包括位於吉打州的慕達農業發展局（MADA）及吉蘭丹州的格姆布農業發展局（KADA），所管轄的稻田。

他說，其中一項難處在於，格姆布農業發展局的稻田，仍依賴吉蘭丹河供應水源。

因此，他希望透過國家水利灌溉機構（MANCID）與該部合作，可為該部提供更多專業的意見。

沙拉胡丁今日為第23屆國家水利灌溉機構研討會主持開幕致詞時說，希望

這次的論壇可集結各方專家的意見，保證我國的食品安全，以及探討稻田的水利灌溉問題。

### 探討稻田灌溉問題

此外，針對如何應對農田面臨旱災及水災的問題，沙拉胡丁說，他將確保所有相關單位履行職責，同時希望經濟事務部能在該部需要時增加預算，以解決有關問題。

他指出，身為新任農業及農基部長，他將代表我國出席於9月1至7日在印尼峇厘島舉行的國際灌溉排水委員會（ICID）第三屆世界水利灌溉論壇。

他說，來自各國的農業專才將會在論壇上分享農業科技知識，盼能從中吸取不同的知識，為我國農業帶來改變。

出席研討會開幕儀式者包括國家水利灌溉機構主席阿末達魯斯、第一副主席阿扎茲。（LSL）



■ 沙拉胡丁（右二）巡視國家水利灌溉機構研討會場外的展覽，聆聽業者講解水利灌溉科技。左起為阿扎茲及阿末達魯斯。

# Jualan durian dalam pasaran tempatan tidak jejas

Pengumuman kerajaan untuk mengeksport durian secara sempurna ke China dijangka tidak akan memberi kesan terhadap jualan durian dalam pasaran tempatan.

Sebaliknya Pengarah Urusan Dulai Fruits Enterprise Sdn Bhd (Dulai Fruits), Eric Chan berkata, keputusan itu akan memacu peningkatan permintaan durian dalam pasaran China yang mempunyai potensi besar untuk diterokai sekali gus membantu meluaskan pasaran produk berassakan durian dalam pasaran global.

"Kami mendapati permintaan durian daripada negara itu meningkat saban tahun sejak Dulai Fruits mula mengeksport durian dalam bentuk pes pada tahun 2011.

"Kebanyakan masyarakat China menyukai durian dari Malaysia yang sedap dan memenuhi cita rasa mereka berbanding dari negara lain," katanya ketika ditemui *Sinar Harian* baru-baru ini.

Sebelum ini, Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani telah mengenal pasti 14 syarikat tempatan untuk mengeksport durian musang king dalam bentuk buah sempurna ke pasaran China.

Menterinya, Datuk Salahuddin Ayub berkata, kesemua syarikat tersebut telah memenuhi kriteria yang ditetapkan dan kementerian tersebut bersama Kementerian Kesihatan telah membuat penilaian dan mendapati syarikat-syarikat berkenaan memenuhi kriteria dan pawailan yang ditetapkan oleh *General Administration of Customs of People's Republic of China* (GACC).

Memetik kenyataan Salahuddin yang berkata, bahawa daripada 14 syarikat itu, tujuh

**ERIC** menunjukkan durian musang king yang dijual di Durian Hill yang terletak di Petaling Jaya, Selangor.



DURIAN musang king; Malaysia mendapat permintaan tinggi di China.

daripadanya telah dilawati oleh GACC.

## Tidak jejas pasaran

Salahuddin berkata, pasaran tempatan untuk durian musang king juga tidak akan terjejas meskipun diekspor ke China, malah pasaran durian tersebut lebih meluas bagi produk hillran berassakan



Aktiviti ekeport durian Malaysia ke pasaran China berpotensi membantu meluaskan pasaran produk berassakan durian tempatan ke peringkat pasaran global.

buah itu.

Menurut beliau, inisiatif itu merupakan satu kejayaan besar bagi kementeriannya dan kementerian berkaitan memandangkan keputusan untuk mengeksport buah berkenaan dalam bentuk buah sempurna diperoleh dalam masa yang singkat.

Begaimanapun Eric berkata, penguasaan pasaran durian Malaysia dalam segmen pasaran durian di China masih rendah dan ia perlu dikembangkan untuk mengukuhkan kedudukan negara sebagai pengeksport utama durian ke negara itu.

Tambahnya, keprihatinan kerajaan untuk meluaskan pasaran eksport durian ke China secara buah sempurna memberi peluang kepada masyarakat di negara itu mengenali durian dengan tepat.

## Teroka pasaran baharu

Ditanya mengenai harga durian yang dijual di negara itu, Eric berkata, ia bergantung kepada keadaan ekonomi semasa dan tidak terlalu mahal.

Katanya, durian akan diekspor pada musim durian iaitu Julai hingga Ogos dan Disember hingga Januari.

"Selain menggunakan durian dari ladang sendiri yang terletak di Pahang, Dulai Fruits turut mengumpulkan durian musang king daripada lebih 20 pengusaha durian di seluruh negara," katanya.

Jelasnya, selain pasaran China yang mencatatkan nilai eksport durian tertinggi,

iaitu 90 peratus, Dulai Fruits turut mengeksport durian ke Australia, Amerika Syarikat (AS), Hong Kong, Taiwan, Jepun dan Singapura.

"Syarikat merancang untuk menembusi beberapa pasaran baharu antaranya ke Timur Tengah menjelang akhir tahun ini.

"Syarikat juga akan mengeksport durian ke Eropah dalam tempoh dua tahun kerana mempunyai permintaan dan sambutan yang memberangsangkan," katanya.

## Khidmat hantar durian

Eric memberitahu, Dulai Fruits turut memfokuskan pasaran eksport durian dan produk berassakan durian yang dikilangkan di tiga kilang miliknya yang terletak di Pahang, Melaka dan Selangor.

"Untuk memberikan kemudahan kepada penduduk tempatan mendapatkan pelbagai jenis durian yang dijual antaranya musang king, D24, musang queen (tekkah) dari pusat jualan kami di Petaling Jaya, Selangor.

"Malah, kami turut memperkenalkan perkhidmatan penghantaran durian yang dikenali sebagai *Durian on Demand Delivery* yang diadakan dengan kerjasama sebuah syarikat logistik tempatan. Golong untuk menghantar terus durian kepada pelanggan di sekitar Lembah Klang.

"Mereka yang ingin menggunakan perkhidmatan tersebut perlu membeli durian sekurang-kurangnya 3 kilogram (kg)," katanya.

# DPM to focus on non-trade issues during China visit

By BEH YUEN HUI  
belyh@thestar.com.my

**BEIJING:** Women development, children's affairs and disaster management are on Datuk Seri Dr Wan Azizah Wan Ismail's agenda during her official visit to China.

The Deputy Prime Minister, who is scheduled to arrive today, will be accompanied by Education Minister Dr Maszlee Malik, Deputy Foreign Minister Datuk Marzuki Yahya, Deputy Agriculture and Agro-based Industry Minister Sim Tze Tzin as

well as Negri Sembilan Menteri Besar Datuk Seri Aminuddin Harun.

Upon arrival, she will join 170 Malaysians for dinner at the Malaysian Embassy here.

Malaysian Embassy to China Charge d'Affaires Nuryante Mohd Yazid (pic) said that Dr Wan Azizah's trip was significant to strengthen the bilateral relations between Malaysia and China.

During her four-day visit, Dr Wan



Azidah will meet with several senior Chinese leaders, including Vice-President Wang Qishan, Vice-Premier Sun Chunlan, State Councillor Wang Yong and Chinese Communist Party's International Department director Song Tao.

"She will also visit the 660-year-old Dongsi Mosque and Huaawei Exhibition Centre," Nuryante told Malaysian press here yesterday.

Dr Wan Azizah will head to the National Disaster Reduction Centre where she will be shown the latest technology used by the country in countering disasters.

She will also be meeting prominent Chinese entrepreneurs and investors in a move to draw more investments to Malaysia.

Before returning home on Thursday, Dr Wan Azizah - who is also Women, Family and Community Development Minister - is scheduled to visit the China Rehabilitation and Research Centre for Hearing and

Speech Impairment for Children.

"All this while, the two countries have emphasised more on economy, investment, politics and tourism."

"Her visit will make the 45th anniversary of Malaysia-China relations more meaningful," Nuryante said.

Bilateral ties between Malaysia and China have improved significantly over the past decades.

Last year, bilateral trade between the two nations was recorded at RM313.8bil, an increase of 8.1% compared to the previous year.

## Terengganu pusat keluar susu kambing

**Terengganu** bakal menjadi antara pusat pengeluaran susu kambing segar utama negara selepas kilang pemprosesan berteknologi tinggi milik Tenox Agrobusiness (M) Sdn Bhd (Tenox) di Marang mula beroperasi bulan ini.

Pengarah Urusannya, Muhammad Harriz Nordin, berkata dengan operasi kilang pemprosesan susu kambing berteknologi tinggi itu, syarikat menyasarkan mampu mengeluarkan sehingga 8,000 liter susu kambing segar sehari.

Beliau berkata, kerja pemasangan mesin baharu yang dibeli pada 2017 siap dilakukan dan proses percubaan untuk pengeluaran susu kambing segar sebanyak 500 liter sehari berjaya dilakukan.

Katanya, permintaan susu kambing segar daripada masyarakat negara ini amat menggalakkan dan dijangka mampu memberi keuntungan selepas tiga tahun beroperasi.

"Mesin dianggarkan bernilai RM700,000 itu bukan sahaja mampu memproses susu segar, sebaliknya boleh menghasilkan pelbagai produk tenusu termasuk sabun mandi, susu pelbagai jenis perisa, didih dan aiskrim," katanya ketika ditemui selepas majlis doa selamat pra-pembukaan kilangnya di Akademi Pengembangan Veterinar Terengganu, dekat Marang, baru-baru ini.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
8/7/2019	HARIAN METRO	SETEMPAT	21

NORAISYAH (kanan) bersama pegawainya memeriksa empat bot nelayan kerana menjalankan kegiatan menangkap ikan di kawasan larangan.



## Sita bot bernilai RM2 juta

**Bayan Lepas:** Seramai 14 nelayan termasuk tiga te-kong warga tempatan ditahan di dalam empat bot bersama hasil laut di perairan selatan negeri ini, awal pagi kelmarin.

Pengarah Jabatan Perikanan negeri, Noraisyah Abu Bakar berkata, kumpulan berusia antara 25 dan 55 tahun berkenaan menggunakan empat bot dan dikesan menangkap ikan di kawasan yang tidak dibenarkan.

Katanya, mereka ditahan di kawasan 2.6 batu nautika dari Pulau Kendi dan 2.9 batu nautika dari Pulau Rimau.

"Mereka mempunyai le-

sen menangkap ikan yang sah namun dilarang melakukannya kurang 15 batu nautika dari pesisir pantai.

"Susulan itu, kami menyertu kumpulan nelayan ini dan menahan mereka berdasarkan laporan diterima," katanya pada sidang media di Jeti Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM) Batu Maung, semalam.

Beliau berkata, hasil tangkapan mereka bernilai RM3,500 juga dirampas selain menyita bot dianggarkan bernilai lebih RM2 juta.

Dalam kejadian berasingan, dua beranak lelaki berusia 42 dan 15 tahun di-

kesan mengubah suai bot mereka dan menggunakan pukut apollo bagi menangkap ikan di Sungai Chenaam di Seberang Perai Selatan.

Katanya, bapa dan anak lelakinya itu menyangkut pukut apollo di antara bot yang diubah suai berkenaan sebelum menyusuri sungai.

"Pukat ini dilarang penggunaannya kerana membahayakan spesies ikan kecil yang menjadi sumber marin di kawasan itu," katanya.

Menurutnya, bot berharga RM40,000 dan hasil tangkapan dianggarkan RM200 dirampas bagi tindakan selanjutnya.

TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
8/7/2019	SINAR HARIAN	NEGERI	37

## 30 tan buah-buahan dijual murah

**SUNGAIPETANI** - Sekurang-kurangnya 30 tan buah-buahan bermusim dikumpulkan sempena Hari Bertemu Pelanggan Lembaga Pemasaran Pertanian Persekutuan (Fama) pada 13 dan 14 Julai ini.

Pengarah Fama Kedah, Anuar Mohamed berkata, dengan harga ditawarkan antara lima hingga 20 peratus lebih rendah daripada pasaran, program itu dijangka akan menjadi tumpuan warga utara mendapatkan buah-buahan segar dari ladang.

Menurutnya, program peringkat negeri yang diadakan di Pusat Operasi Fama Sungai Petani itu disertai kira-kira 30 usahawan.

"Kita mengalu-alukan orang ramai untuk datang dan memeriahkan program pada Sabtu dan Ahad depan bagi mendapatkan buah-buahan segar dengan harga lebih rendah daripada pasaran," katanya ketika



Seramai 25 murid dari golongan B40 diberi peluang merasai buah-buahan percuma di Pasar Tani Sungai Petani semalam.

menghadiri Program Dusun Dalam Pekan @ Pasar Tani Sungai Petani di sini semalam.

Hadir sama, Ketua Penolong Pegawai Daerah Kuala Muda, Rozaimie Abd Rahim; Pegawai Fama Kuala Muda, Mohd Fauzi Hashim; Pegawai Perpaduan Daerah, Mohd Fakhzan Nasir dan Penaung Persatuan Kebajikan Pasar Tani Sungai Petani, Datuk Sha-

hanim Mohamad Yusoff.

Sementara itu, Rozaimie berkata, seramai 25 murid B40 dihidangkan buah-buahan termasuk durian sempena program Dusun Dalam Pekan.

Katanya, pada program itu pelanggan diberi peluang menikmati buah-buahan yang dibeli di pasar tani melalui konsep pilih, timbang, bayar dan makan tanpa perlu membawa pulang.



# Taman Botani Negara dibuka semula

**SHAH ALAM** - Taman Botani Negara di Bukit Cerakah di sini, yang ditutup sejak awal Mac lalu dibuka semula kepada orang ramai semalam.

Ketua Setiausaha Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Mohd. Sallehudin Hassan berkata, pembukaan semula taman botani itu dilakukan lebih awal bagi membolehkan orang ramai melakukan aktiviti riadah bersama keluarga.

"Taman botani ini sebelum ini ditutup kerana kerja pembersihan dan pemulihan akibat kejadian ribut yang melanda awal Mac lalu.

"Namun hari ini (semalam) kita mahu menguar-uarkan kepada orang ramai bahawa kita buka kembali operasi taman ini tetapi terhad kepada laluan A sahaja kerana kawasan ini menjadi tarikan kepada orang ramai untuk aktiviti riadah," katanya kepada pemberita selepas merasmikan program Fun Run sempena pembukaan semula taman botani itu, di sini.

Beliau berkata kawasan yang dibuka kepada orang ramai itu antaranya laman padi, taman rempah ratus, taman haiwan dan dewan keraian.

Katanya, walaupun kawasan berkenaan masih dalam kerja baik pulih, tetapi orang ramai masih boleh melakukan aktiviti riadah selain melakukan lawatan untuk tujuan pendidikan. - Bernama

## Taman Botani Negara Shah Alam dibuka semula

**Shah Alam:** Selepas empat bulan ditutup berikutan kerosakan teruk akibat dilanda ribut, Taman Botani Negara Shah Alam (TBNSA) dibuka semula kepada orang awam bermula semalam.

Bagaimanapun, Ketua Setiausaha Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani, Datuk Salehuddin Hassan, berkata hanya Laluan A yang dibuka untuk dikunjungi.

"Ribut yang melanda pada 10 Mac lalu menyebabkan hampir 40 peratus kawasan taman termasuk fasiliti terjejas justeru kita mengambil masa untuk membuka kembali kepada pengunjung.

"Bagaimanapun, hanya Laluan A yang dibuka ketika ini, manakala laluan B dan C masih dalam proses pembersihan dan pemulihan," katanya pada sidang media pembukaan semula dan aktiviti Fun Run TBNSA, di sini semalam.

Yang turut hadir adalah Pengarah TBNSA, Ismail Muhamed.


Salehuddin berkata, taman berkenaan dibuka lebih awal walaupun kerja pembersihan dan pemulihan belum selesai sepenuhnya kerana ia mendapat sambutan menggalakkan pengunjung dari sekitar Lembah Klang.

Katanya, TBNSA menjadi tarikan untuk aktiviti riadah kerana tidak banyak taman semulajadi sepertinya di sekitar Lembah Klang.

"Antara tarikan utama taman ini adalah rumah empat musim dan ia juga turut terjejas ketika kejadian ribut itu. Bagaimanapun kita akan memastikan ia boleh dibuka kepada pengunjung pada Disember ini untuk musim sejuk," katanya.

Beliau berkata, Laluan A dibuka terlebih dahulu kerana ia adalah laluan tarikan untuk aktiviti riadah keluarga seperti taman rempah ratus serta laman padi manakala Laluan B dan C pula adalah laluan mencabar yang menjadi pilihan penunggang basikal.

Sementara itu, Salehuddin berkata, pada tahun lalu, kira-kira 38,000 pelawat berkunjung ke taman itu.

 **Hanya Laluan A yang dibuka ketika ini, manakala laluan B dan C masih dalam proses pembersihan dan pemulihan.**

**Salehuddin Hassan,**  
Ketua Setiausaha Kementerian  
Pertanian dan Industri Asas Tani

FOTO: FAIZ ANUAR



MOHD Sallehuddin (tengah) bersama peserta pada Program Taman Botani Shah Alam Fun Run 2019. semalam.

## Taman Botani Negara Shah Alam dibuka semula

**Shah Alam:** Taman Botani Negara Shah Alam (TBNSA) dibuka semula kepada orang awam selepas hampir empat bulan ditutup berikutan kebakaran teruk selepas dilanda ribut, Mac lalu.

Ketua Setiausaha Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani Datuk Mohd Sallehuddin Hassan berkata, bagaimanapun taman berkenaan yang mula dibuka pada 25 Jun lalu hanya membenarkan laluan A untuk dikunjungi.

"Ribut taufan yang melanda pada 10 Mac lalu menyebabkan hampir 40 peratus kawasan taman termasuk fasilitinya terjejas. Justeru kita mengambil masa untuk membuka kembali kepada pengunjung.

"Bagaimanapun, hanya laluan A yang dibuka buat masa ini manakala laluan B dan C masih dalam proses pem-

bersihan dan pemulihan," katanya dalam sidang media pembukaan semula dan aktiviti Fun Run TBNSA di sini, semalam.

Hadir sama, Pengarah TBNSA, Ismail Muhammed. Beliau berkata, taman itu terpaksa dibuka lebih awal walaupun kerja pembersihan dan pemulihan belum selesai sepenuhnya.

"Ia kerana kawasan itu mendapat sambutan menggalakkan daripada pengunjung sekitar Lembah Klang," katanya.

Karanya, TBNSA menjadi tarikan untuk aktiviti riadah kerana tidak banyak taman semula jadi seperti ini di sekitar Lembah Klang.

"Antara tarikan utama taman ini adalah rumah empat musim dan ia turut terjejas ketika ribut lalu.

"Bagaimanapun, kita akan memastikan ia boleh dibuka

kepada pengunjung pada Disember ini untuk musim sejuk," katanya.

Sallehuddin berkata, laluan A dibuka terlebih dulu kerana ia adalah laluan tarikan untuk aktiviti riadah keluarga seperti taman rehat ratus serta laman padam manakala laluan B dan C pula adalah laluan mencabar yang menjadi pilihan pengunjung basikal.

"Pembersihan sudah hampir siap di dua laluan B dan C tetapi kita masih belum mengeluarkan kayu bakul yang tumbang. Selain itu, kita juga akan menanam semula pokok hutan yang tumbang dan mungkin akan meminta Jabatan Pertubuhan menyediakan pokok dari pada spesies unik," katanya.

Sementara itu, beliau berkata, tahun lalu kira-kira 38,000 orang berkunjung ke taman berkenaan.

Headline	Taman Botani Negara re-opened		
MediaTitle	China Press		
Date	08 Jul 2019	Color	Full Color
Section	Central	Circulation	127,822
Page No	C2	Readership	383,466
Language	Chinese	ArticleSize	117 cm <sup>2</sup>
Journalist	N/A	AdValue	RM 2,308
Frequency	Daily	PR Value	RM 6,924



(莎阿南7日讯) 今年3月起暂时关闭的莎阿南植物公园 (Taman Botani Negara), 从今日起重新开放予民众参观。

农业与农基工业部秘书长拿督莫哈末沙叻胡丁指出, 该公园3月初遭遇风灾侵袭, 被迫暂时关闭以便进行修缮工作, 如今提早开放, 让民众可以携带家人进行户外活动。

他说, 公园现阶段只开放\通道, 供休闲用途, 开放区域包括稻田、香料园、动物园和娱乐会堂。

他今日为莎阿南植物公园重新开放, 主持欢乐跑活动, 这么指出。

“\通道有一部分设施尚在修复当中, 包括在那场风暴中, 倒树砸烂了动物园的笼子。”

他指出, 香料园和稻田不受影响, 他希望稻田在近期可以生长出稻米, 以便访客可以亲眼观看割稻过程。

他说, 公园方面希望在明年1月前, 可以全面开放予民众参观。

# 莎阿南植物公園重開放

# Cegah sikap gemar membazir makanan

**B**ETAPA membazirnya sebilangan rakyat Malaysia dalam aspek makanan. Jika tiada pembaziran mustahil lebih 15,000 metrik tan (mt) makanan di negara ini dilaporkan dibuang setiap hari.

Lebih mengejutkan, kajian oleh Perbadanan Pengurusan Sisa Pepejal dan Pembersihan Awam (SW-Corp) mendapati lebih 3,000mt daripada jumlah makanan yang dibuang itu masih boleh dimakan oleh manusia.

Maklumat itu selari dengan fakta tiada kes-kebuluran dilaporkan di Malaysia. Jika ada pun kes kaki ponteng puasa 'kebuluran' pada bulan Ramadan lalu semasa ditahan oleh pihak berkuasa agama.

Rakyat Malaysia yang gemar membazir makanan mungkin tidak sedar terdapat ratusan juta manusia sedang berhadapan masalah kebuluran di seluruh dunia ketika ini.

Laporan Global Krisis Makanan Food Security Information Network yang diterbitkan pada April lalu menyebut kira-kira 113 juta manusia dengan sebahagian besarnya di Afrika sedang berhadapan isu kekurangan makanan.

Statistik Pertubuhan Makanan dan Pertanian Dunia (FAO) pula mendedahkan lebih 21,000 orang di seluruh dunia maut setiap hari disebabkan oleh kebuluran dan kelaparan.

Bayangkan betapa bersyukur penduduk kekurangan makanan di luar negara itu jika mendapat sebanyak 15,000mt makanan yang dibazirkan oleh rakyat Malaysia setiap hari.

Mujur terdapat usaha oleh kerajaan untuk menyelamatkan beribu tan makanan yang masih baik itu daripada terbazir begitu sahaja melalui program Food Bank Malaysia.

Program yang baharu diperkenalkan itu mengumpulkan lebih makanan daripada pelbagai pihak termasuk restoran untuk diagihkan kepada mereka yang memerlukan termasuk golongan asnaf dan fakir miskin.

Pakar Sosiologi, Prof. Datuk Dr. Mohammad Shatar Sabran berkata, fakta ratusan juta manusia di seluruh dunia sedang bergelut dengan isu kebuluran wajar menginsafkan rakyat negara ini yang suka membazir makanan.

Menurut beliau, pembaziran makanan sebanyak itu berlaku di Malaysia kerana masyarakatnya pada zaman ini tidak pernah menghadapi masalah kekurangan makanan.

Jelas, beliau, situasi itu me-



Menjengah  
Minda

Bersama  
ZULKIFLI MANZOR

nyebabkan ramai dalam kalangan masyarakat Malaysia tidak menjadikan isu pembaziran makanan sebagai keutamaan dalam kehidupan mereka.

Justeru, katanya, kempen kesedaran jangan membazir makanan perlu diperkenalkan oleh kerajaan sama seperti pelaksanaan kempen berhenti merokok.

**Jika kita tidak bermula dari sekarang, sampai bila-bila pembaziran makanan ini akan berterusan sekali gus merugikan rakyat dan negara**

"Ia termasuk menampal poster di restoran-restoran. Kadangkala ada pelanggan mengambil makanan dengan banyak, tetapi tidak mampu menghabiskannya.

"Kementerian lain termasuk kesihatan dan komunikasi juga wajar menjalankan kempen jangan bazir makanan dari sudut masing-masing," katanya ketika dihubungi.

Presiden Persatuan Pengguna Negeri Sembilan, Khairuddin Yunus pula berkata, isu pembaziran makanan di Malaysia sebenarnya telah lama berlanjutan.

Beliau mengakui isu itu bukan sesuatu yang mudah untuk ditangani kerana melibatkan sikap dan gaya pemakanan masyarakat negara ini.

"Isu ini perlu diketengahkan dengan lebih serius di peringkat sekolah bagi mendidik anak-anak kita tentang kepentingan mengelakkan

pembaziran makanan.

"Jika kita tidak bermula dari sekarang, sampai bila-bila pembaziran makanan ini akan berterusan sekali gus merugikan rakyat dan negara," katanya.

Isu sama dibangkitkan oleh Timbalan Perdana Menteri merangkap Menteri Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat, Datuk Seri Dr. Wan Azizah Wan Ismail pada Disember tahun lalu.

Beliau pada Majlis Penutup Pameran Pertanian, Hortikultur dan Agro Pelancongan Malaysia 2018, memaklumkan Akta Pembaziran Makanan bakal diwujudkan oleh kerajaan.

Ia dalam usaha menangani isu pembaziran makanan yang berleluasa di negara ini, namun akta itu masih belum direalisasikan setakat ini.

Akta itu wajar disejajarkan dengan pihak mendapat idea radikal untuk mengambil kesempatan daripada pembaziran itu bagi menagut keuntungan seperti yang berlaku di Filipina.

Sebilangan pihak di negara itu memperkenalkan produk makanan daging yang dikutip dari tapak pelupusan sampah dikenali sebagai "paggpag" dan ia kini amat popular dalam kalangan penduduk setinggan.

Daging itu akan dibersihkan dan dimasak semula oleh mereka menggunakan taktik-taktik masakan tertentu dan dijual kepada golongan miskin pada harga yang murah.

Langkah itu mungkin dapat mengelakkan pembaziran makanan, tetapi ia merupakan satu perbuatan yang tidak bermoral dan mengundang risiko kesihatan yang perlu dicegah sebelum melanda negara ini.

# Local fruits pricey due to low supply

## Ministry official: Malaysians eat less than recommended due to 'crazy' prices

By LIEW JIA XIAN  
jixian@thestar.com.my

**GEORGE TOWN:** Local fruits are now way too expensive and this is the main reason why consumers are shunning it, according to feedback.

A Finance Ministry official, reacting to a local survey which showed that Malaysians were eating less than half the amount of fruits recommended by the World Health Organisation (WHO), described prices as "exorbitant".

"It is crazy just how expensive our fruits are. How do you expect the people to increase their fruit consumption?" he asked.

The official, who is based in Putrajaya, said roadside stalls were also selling fruits at high prices.

Even the fruit sellers themselves acknowl-

edged the problem.

One of them, Ng Beng Kiat, 53, said local fruits such as watermelon, pineapple, papaya and starfruit were also low in stock as there were fewer fruit farmers these days.

"Fruits were much cheaper back in the 1980s. Now, local fruits are almost the same price as imported ones from China and Thailand," he said yesterday, adding that the most sought-after local fruit were guavas.

Ng said the price of watermelon and papaya had increased by 50% in the last two years. "We could buy 1kg of the fruits at about RM1.50 two years ago, but now it costs between RM3 and RM4.

"Some of the fruits are priced according to their grades," said Ng, who has been selling cut fruits for more than 30 years.

Another fruit seller, Toh Kim Khean, 55, said the price of watermelon was now at its



**Now a luxury:** Even fruit sellers, such as this fruit shop in George Town, Penang, acknowledge the price issue, noting the current lack of fruit production driving prices up.

peak due to the wet weather in May.

"Watermelon is priced at RM4 per kg, the highest in history.

"The price of honeydew has also increased to about RM5 per kg.

"Fruits are pricier these two months due to low supply," he said.

It was reported yesterday that a local survey revealed that Malaysians ate less than

half the amount of fruits recommended by WHO, which should be at least 146kg a year or 400gm daily.

Island Hospital dietician Lim Fei Ai had encouraged women to take two to three servings of fruit daily, with men needing three to four servings.

She also advised those with hypertension to eat four to five servings daily.

# Move to combat fish bombing menace

## Maritime authorities pledge to work closely following death of three divers

By MUGUNTAN VANAR  
and KRISTY INUS  
newsdesk@thestar.com.my

**KOTA KINABALU:** Coastguards have vowed to work closely with Eastern Sabah Security Command (Esscom) to combat the fish bombing menace following the deaths of three divers in Semporna waters.

Malaysian Maritime Enforcement Agency (MMEA) Sabah director Rear Admiral Kamaruzaman Abu Hassan said they had sent their vessels to assist Esscom in the wake of the tragedy.

He said the deaths of the divers, which included two Chinese nationals, shocked the maritime community in Sabah's eastern Semporna area and also cast a shadow on the credibility of the coastguards in dealing with fish bombing.

Malaysian divemaster Ab Zainal

Abdu, 30, Zhao Zhong, 26, and Xu Yingjie, 26, were killed in the waters off Pulau Kalapuan on Friday.

Police are investigating the case, which is believed to be the first involving deaths of divers from fish bombing activities.

MMEA assets in the east coast have been sent to the area to assist the security forces in tracking down the suspects.

Rear Admiral Kamaruzaman said that Sabah MMEA had been dealing with the fish bombing problems through special operations in the west-coast areas of Sabah since May.

He said special operations were carried out in waters off Kota Belud, Pulau Gaya, and Pulau Mantanani after they received complaints that recreational diving activities could not be carried out due to rampant fish bombing.

Fish bombing carried out by illegal immigrants was one of the most serious issues raised during a recent meeting with various stakeholders that included the Fisheries Department, Marine Department and Immigration Department, he said.

"We have also identified the areas where the suspects live," he said, adding that they were taking actions to wipe out the problem through integrated operations involving multi-enforcement agencies.

Rear Admiral Kamaruzaman, meanwhile, advised dive operators to follow safety procedures to avoid mishaps.

"Divers must take extra precaution to look around their sea surface and place a buoy to inform others that diving activities are taking place," he said.



In ruins: Degraded corals from fish bomb activities in Sabah waters. — Pix courtesy WWF-Malaysia/Eric Madeja

## Growing calls for crackdown

**KOTA KINABALU:** Voices are growing stronger for firm action against fish-bombing activities in Sabah as police continue to track down the suspects behind the deaths of three divers in the diving haven of Semporna.

Political leaders and environmentalists are demanding for more deterrent action against such offenders as Sabah's maritime and tourism community reeled in shock over the deaths, believed to have been caused by a fish bomb.

The victims were diving near Pulau Kalapuan on Friday.

Police have classified the case as murder.

Investigators believe the culprits are illegal immigrants living on some of the islands in Semporna who often use pump boats - small boats fitted with water pumps - to move around the islands.

Chief Minister Datuk Seri Mohd Shafie Apdal said it was time for "stern action" to be taken as such bombing activities had been going on for so long with damaging effects on the environment.

He also wanted the authorities to track down the supply sources of the detonators.

However, he did not think there was a need as yet to reim-

pose the ban on pump boats, sometimes dubbed scooters of the sea.

Speaking to reporters yesterday, Shafie also supported calls of many state leaders for stiffer penalties against those involved in fish-bombing activities.

WWF - Malaysia called for urgent efforts by authorities to combat such illegal activities that were now a "life and death" issue.

WWF - Malaysia's interim head of marine Monique Sumampouw called for all-out efforts to stop "illegal, unreported and unregulated" fishing, in particular fish bombs and also banning of pump boats, which were usually associated with illegal fishing activities.

She urged for increased patrolling and monitoring, as well as strengthening of enforcement to prevent illegal fish bombing.

Based on a four-month study conducted by WWF-Malaysia in Semporna between June and September 2018, a total of 263 fish bombings were recorded.

She said WWF-Malaysia was deeply troubled by the deaths of divers in Semporna possibly attributed to fish bombing.

"Their deaths are tragic," she said.

## ENFORCEMENT

# FISH BOMBING HURTING SEMPORNA

The safety of people flocking to district must be ensured

ROY GOH  
SEMPORNA  
news@nst.com.my

**I**T will be hard for many to resist the natural charm of Semporna district in the east coast of Sabah.

Despite the many challenges faced by the district, people keep returning to the islands to experience the marine life.

Blessed with 49 islands, including the world-renowned Island of Sipadan, the district is expanding and progressing as its popularity as a dive haven continues to grow.

From a sleepy seaside town to a bustling island getaway, the district has overcome many obstacles and continues to attract visitors.

But with the increasing popularity comes greater responsibil-

ity, especially in ensuring the safety of visitors.

Last week, three divers were killed while diving near Pulau Kulapuan and evidence pointed to the possibility of fish bombing. They were dive instructor Ab Zalnal Abdu and Chinese tourists Zhao Zhong and Xu Yingjie, both 26.

Fish bombing has been a scourge in the district, where people catch fish using home-made explosives made from fertilisers mixed with kerosene and ignited with a detonator and fuse.

Sabah Deputy Chief Minister Datuk Christina Liew said stricter penalties needed to be imposed on fish bombing as it was harmful and destructive to humans and the environment.

She made the call following the deaths of the three divers.

"I understand that this incident could have been avoided. Fish bombing still happens and it has to be addressed.

"It saddens me that lives were taken due to this irresponsible act of fish bombing, which is il-



Divers get to see a wonderful display of marine life in Semporna. PIC BY ABUOL RAZAK ISMAIL

legal," said Liew, who is also the state tourism, culture and environment minister.

She urged the authorities to be vigilant and enforce the law to prevent similar incidents from occurring.

"This incident goes beyond the safety of tourists diving in the area, but areas which we consider to be a treasure to us."

Echoing similar sentiments was Tourism, Arts and Culture Minister Datuk Mohamaddin Ketapi, who condemned fish bombing as it affected the ecosystem and endangered people.

Semporna Fisherman's Association chairman Salleh Abdul Salleh said illegal immigrants were to be blamed for fish bombing because it brought "fast returns" as they were not bothered

about what happened to their surroundings.

"Semporna is becoming increasingly popular as a dive attraction and more people are visiting the islands, while we are also seeing better days in the fishing industry.

"However, we need to be more strict and put in more stringent regulations to ensure fishermen like us can do our jobs and those in the tourism industry are better protected."

Salleh suggested the introduction of jet skis to patrol and chase fish bombers in shallow waters and setting up more outposts to respond to security or medical emergencies.

"People who use fish bombs flee to shallow waters to escape from the authorities. They will find it hard to escape jet skis," he

said, adding that jet skis could also be used for rescue operations.

Pearl seller Karim Jamin said the district would need to introduce more stringent regulations in running tour boats, fishing activities and island trips.

"In the last few years, you can see tourists flocking to the district in huge numbers. We are benefiting, but there is always the threat from cross-border criminals and illegal immigrants who are involved in crimes.

"Fish bombing is just one activity. There is also smuggling, turtle hunting and other crimes. We need help from the authorities and the community.

"We need to make sure our district remains safe from all these threats by cooperating with the authorities."



TARIKH	MEDIA	RUANGAN	MUKA SURAT
8/7/2019	SINAR HARIAN	SAMBUTAN HARI PENEROKA FELDA 2019	2

# Gabung ladang peneroka Felda

**Usaha kerajaan bagi memastikan ladang diurus dengan lebih tersusun**

AIMAN SADIQ ABDULLAH

ROMPIN

**K**erajaan bakal melakukan penggabungan ladang-ladang peneroka Felda di seluruh negara bagi memastikan ia dapat diuruskan dengan lebih baik dan tersusun.

Perdana Menteri, Tun Dr Mahathir Mohamad berkata, cadangan itu juga akan diuruskan oleh pakar-pakar dalam bidang pengurusan perladangan.

Menurutnya, pelbagai jenis tanaman juga akan dilaksanakan hasil penggabungan itu agar peneroka tidak bergantung kepada hasil kelapa sawit serta getah semata-mata.

"Kalau kita mempunyai ladang besar, tanah tersebut boleh ditanam dengan buah atau sayur-sayuran yang memiliki permintaan besar di negara ini.

"Apabila harga kelapa sawit dan getah jatuh, kita masih memperoleh pendapatan daripada tanaman lain ini. De-



Dr Mahathir (tengah) bersama pemenang Anugerah Keceriaan Kampung Felda (AKKF) pada majlis Sambutan Hari Peneroka Felda 2019 bertemakan 'Peneroka Mandiri, Felda Lestari' di Felda Selancar 3, Rompin semalam.

ngan itu tak perlulah subsidi daripada kerajaan apabila harga komoditi jatuh, sebaliknya dengan menjual tanaman selingan ini kita dapat menyara hidup sendiri," katanya pada sidang media selepas merasmikan majlis Sambutan Hari Peneroka Felda 2019 bertemakan 'Peneroka Mandiri, Felda Lestari' di Felda Selancar 3 di sini semalam.

Turut hadir, Menteri Besar Pahang, Datuk Seri Wan Rosdy Wan Ismail dan Menteri Hal Ehwal Ekonomi, Datuk Seri Mohamed Azmin Ali.

Dalam pada itu, Dr Mahathir berkata, pihaknya yakin jika penggabungan itu berjaya dilaksanakan, peneroka dapat menuai lebih banyak hasil di samping me-

ingkatkan sumber pendapatan mereka.

Menurutnya, pihaknya kini sedang mencari peneroka yang bersetuju dengan cadangan tersebut dan berkemungkinan projek itu akan mencapai kira-kira 800 hektar tanah selepas digabungkan.

"Mungkin 80 hektar akan digunakan untuk tanaman selain sawit dan getah. Lebih menarik keuntungan yang peneroka akan dapat bergantung kepada saiz tanah yang mereka cantum. Lagi besar lagi untung mereka.

"Selain itu, untungnya penggabungan ini kalau dia suka bekerja, dia boleh uruskan ladang (penggabungan) tersebut namun jika dia tidak mahu dia boleh ambil keun-

tungan atas penggabungan ladang mereka," katanya.

Mengulas mengenai jenis tanaman yang sesuai untuk model baharu Felda itu, Dr Mahathir berkata, pengurusan Felda akan berbincang dan mendapatkan nasihat daripada Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani dahulu.

Terdahulu, semasa berucap di hadapan ribuan peneroka Felda di Felda Selancar 3, Dr Mahathir berkata, pengurusan Felda perlu disusunkan semula supaya agensi itu ditadbir golongan profesional seperti yang diamalkan pengurusan ladang estet berskala besar.

"Kita lihat bagaimana ladang ini memberikan pendapatan yang baik apabila di-

ruskan dengan baik. Bagaimanapun, kita dapati pada masa akhir-akhir ini berlaku perbuatan tidak menguntungkan Felda sama sekali.

"Sekarang ini, kita menanggung hutang yang banyak kerana banyak urusan yang dibuat (sebelum ini) telah menyeleweng," katanya.

Dr Mahathir berkata, Felda membuka tanah lebih 404,685 hektar, yang merupakan antara kawasan perladangan terbesar di dunia, namun ia masih tidak mampu untuk memberi pendapatan tinggi kepada peneroka berikutan pengurusan yang berbeza dengan cara pengurusan estet besar.

Sehubungan itu, Dr Ma-

hathir memberi jaminan bahawa kerajaan akan berusaha sedaya upaya untuk memberi pendapatan lebih baik kepada peneroka, menerusi rancangan kegunaan tanah lebih luas untuk memberi hasil lebih baik dengan tanaman yang pelbagai.

Perdana Menteri turut mengumumkan peruntukan RM637 juta bagi pelaksanaan tiga projek di Pahang iaitu Tangki Imbangan berkapasiti 106 juta liter sehari (JLH) di kawasan perindustrian Gebeng bernilai RM173 juta dan Loji Rawatan Air Semambu Fasa 3 berkapasiti 145 JLH (RM446 juta) kedua-duanya di Kuantan serta projek mengatasi masalah gangguan bekalan air bersih di Raub (RM18 juta).

# NST LEADER

## SETTLERS DAY

# A settlement apart

Making FELDA great again

**T**HE Federal Land Development Authority (Felda) is an old institution. And arguably, the world's largest in terms of size. It was set up one year before Merdeka on July 1, 1956. But it wasn't until three years later that the first settlers — 616 of them — moved into Felda Lurah Bilut, near Bentong, Pahang. Yesterday, it celebrated Hari Peneroka, or Settlers Day, marking the 60 years that changed many lives. There was, of course, early movers' pain. But pleasure did not wait too long to soothe the early explorers' struggle. Labour of love has its own rewards: 112,636 settlers and 317 settlements later, it was a day of looking back in love.

But the remembrance of things past comes mixed with bitter challenges. One such is now bashing the industry in which Felda has taken umbrage all this while. Crude palm oil or CPO prices are not pretty any more. On July 4, it registered RM1,880.50. Many analysts are seeing more bears than bulls here. Like other commodities, CPO is subject to the vagaries of supply and demand. Prices of competing vegetable oils

**Labour of love has its own rewards: 112,636 settlers and 317 settlements later, it was a day of looking back in love.**

also complicate the pricing equation. Weather, too, can pummel prices. Too much or too little rain keeps harvests down.

There is a way out for Felda settlers though. They must do what they have been doing in a big way. And differently too. Size and variety matter in agriculture. This they should have known. The British left us their estates as a lesson in how-to. But our settlers had other ideas. Small, they think, is beautiful. This must change. Like in everything else, attitude deter-

mines altitude. Felda must get them to see this. A land size of 4.4ha isn't enough any more. There is such a thing as an optimum size in agriculture. This is the size strategy.

This doesn't mean Felda should move away from oil palm completely. The variety strategy is all about diversification. Oil palm and many things else have the potential to extract the maximum out of the settlers' land. Adopting this strategy, the settlers move from being price-takers to price-hedgers. Oil palm and rubber, with nothing else, means being held hostage to volatile market forces. The ratio of one crop to another will be location and scheme specific. The Agriculture and Agro-based Industry Ministry is best placed to advise on the optimum combo. MD2 pineapples, for example, seem to thrive in Johor. And Pahang too. Plus, MD2 requires only 14 months from spade to plate. And it can generate RM80,000 per hectare per year. Durian, too, is soil specific. Though durian takes three years to see the first harvest, it can generate an average of RM160,000 per hectare per year.

At some stage, Felda may need to ramp up its food production to help keep Malaysia's food import bill down. Today, our food import bill is a scary RM60 billion. And more frighteningly, there is a year-on-year increase in this hefty import bill. Felda must do more with its 490,000ha. It must get the settlers to see the beauty of going big in a few ways.

# 'Merge settlers' land for higher yields'

## Returns will be better with consolidation and diversification, says Dr M

By ONG HAN SEAN  
hansean@thestar.com.my

**KOMPIN:** Tun Dr Mahathir Mohamad has proposed an amalgamation of FELDA settlers' land for greater wealth and benefits.

The Prime Minister said settlers would contribute their land, which when merged must be managed by professional estate managers.

"That way, I am confident the amalgamated land can produce higher yields. The profits will then be divided accordingly among the settlers who contributed their land," he told reporters after attending the FELDA Settlers' Day celebration at FELDA Selancar 3 here yesterday.

Dr Mahathir said part of the combined land could also be allocated for other crops.

"We want to avoid reliance on a single crop. Anything we plant must be mixed crops, not only just vegetables or melons.

"If there is diversity over a large area, not only can we fulfil the local but foreign demand as well," he said, adding that the Agriculture and Agro-based Industry Ministry would advise on what crops would be suitable.

However, Dr Mahathir admitted that it would be difficult to change settlers' behaviour as many of them were now senior citizens and were used to doing things the old way.

"We used to give management of the land to the settlers but they can't adjust their way of life. Today, farm-



Setting the standard: Dr Mahathir is pictured with FELDA settler Mohd Miswan Hisnan and his family during the premier's visit to the model home in FELDA Selancar 3. — Bernama

ing vegetables and fruits can give better returns than palm oil or rubber but they are still sticking to the old crops.

"Perhaps, of a 2,000-acre piece of land, 200 acres can be used for

other crops while the rest is planted with oil palm," he said.

In his speech, Dr Mahathir said settlers would face problems when the price of palm oil dropped due to their over-reliance on a single crop.

He said settlers would then ask for subsidies unlike the large estates which were managed professionally.

"Even when you have 10 acres of land and have good crops, it will not

give as good as the returns of 10,000 acres of land.

"That is why settlers always suffer when the price of rubber or palm oil drops," he said.

During the event, Dr Mahathir also launched the Settlers Development Programme to help increase their income.

The programme was part of a comprehensive action plan based on smart farming and innovative downstream activities.

To implement the programme, the government had approved RMB1bil in grant allocations that would be disbursed in stages over four years.

Also present were Economic Affairs Minister Datuk Seri Azmin Ali, Pahang Menteri Besar Datuk Seri Wan Rosdy Wan Ismail, FELDA chairman Tan Sri Mohd Bakke Salleh and FELDA director-general Datuk Dr Othman Omar.

Azmin said FELDA must no longer be used as a tool by politicians.

"Unfortunately, over the past years, we have politicians who played politics until the settlers became victims and were burdened with major problems.

"Today, I stand before you to tell you not to let politicians use FELDA settlers any longer for their political interests," he said.



Watch the video  
[thestartv.com](http://thestartv.com)